英文寫作﹙一﹚：論說文
1、 課程基本資料：

(1) 課程名稱Course Title： English Writing I: Expository Writing
(2) 開課系所Department: 英文系

(3) 授課教師姓名及職稱Teacher’s Name and Title:  Marguerite R. Connor 副教授 
(4) 課程類別Course Type：學位班及推廣教育班

(5) 學分數及選課別Credit and Required/Elective： 3學分﹔選修

(6) 開課期間Course Term：94年 2月21日至94年6 月24日 
(7) 預計修課人數Number of Students：15- 20
(8) 課程公告網址或開課網址URLs：
公告Announcement: http://www.etweb.fju.edu.tw/elite/aedl/index.htm  
課程Course ：http://www.etweb.fju.edu.tw/elite/writing/2004f/  
2、 教學目標 Objectives 
大學英文寫作和中學寫作很不同﹐格式不同﹐老師們的要求也不同﹐而且又是用另一種語言！ 希望本課讓學生慢慢熟悉英文寫作﹐以至駕輕就熟。

本課目的在訓練學生:

· 有計畫、按步就班地構思和寫作；
· 有信心用英文寫作表達自己；
· 用多種論說文體例寫作；
· 經由修正改寫過程改進寫作。
3、 適合修讀對象 Target students 

1) 有志改進英文作文能力且托福400分以上之大學生和研究生； 2. 對英、外文系與應用英、外語系三、四年級學生有志於考研究所者。

2) 教師︰1. 英語教師（可取得進修點數或準備考研究所）﹔2. 一般教師（修習英文為第二專長）
四、課程內容大綱 Course schedule 
課程綱要：

Date

Topic






Project

1. 26 Feb

Introduction


Meeting with TA 3-5 PM
Getting into groups




2. 5 Mar 
Class chat/Highet essay work


3. 12 Mar
Getting started--the six-step process (video)

4. 19 Mar 
classwork on thesis/exercises
(video)
Assign draft of first paper description paper





5. 26 Mar
peer editing
Draft 1 Due This is the first paper you share with your group!

6. 2 Apr
Issues of Grammar

Grammar work 

Paper 1 due

7. 9 Apr
More grammar



8. 16 Apr
Reading work





9. 23  Apr  MIDTERM EXAM  Administered at school, 3-5 PM

10. 30 Apr peer editing


Draft 2 due narrative paper
11. 7 May
Issues of style





Paper 2 due


12. 14  May
Issues of style


style exercises




13. 21 May
peer editing


Draft of paper 3 due




14.  28 May
Fundamentals of research
Paper 4 due

15. 4 Jun
peer editing


First drafts of final paper argument paper

16. 11 Jun
Making it right

peer review of final paper

17. 18 Jun 
Review session/ last minute panicking/catching up

18. 25 Jun
Final Exam

Administered at school, 3-5 PM
Final paper 5 DUE

五、教學方式： 採非同步遠距教學之完全網路教學方式

教材、授課﹙含課外溝通﹚、作業： 英文
6、 師生互動討論方式：Ways of Interactions
1. 英才網教學平台上的非即時討論區及同步討論板、2. 即時討論(透過MSN Messenger 或Yahoo Messenger)、3. 教師時間、4. 電子郵件

考試及作業繳交方式： 

作業繳交：英才網教學平台:

期中、期末考： 4/23;  6/25（到校）

其他到校時間︰2/26 (第一次上課)
7、 成績評量方式： 包含5 份作文、習題、學生討論、是否準時交作業；比例如下︰

The 200 points of credit will be distributed as follows:

Graded papers:



First essay…………………………………….10



Second essay……………………………..…. 15



Third essay………………………………..…. 15



Fourth essay…………………………………  20



Fifth essay……………………………………  25

 Graded exercises:



       Homework exercises ……………………60

  Performance:



Drafts on time and complete (5 points each)……..25



Chat participation                ………………………30
8、 上課注意事項

一般準則︰使用電腦不方便、沒有自發學習精神者者請勿修此課。

作文課規定︰  
1. 請務必準時交作業︰As this is a on-line class completing the assigned work on time is mandatory for success. You are not only responsible for yourselves, but you also have a responsibility to your classmates, which is excellent preparation for “the real world”.  Therefore, if you fall behind for any reason, contact me immediately.  We can work things out, but not after the fact.

2. 遲交的作業得零分；遲交的作文每週扣五分︰There are few excuses for a late paper.  If you are too ill to e-mail it to me as a WORD document, see if you can get a friend to do it.  Ditto the homework.  Late homework will be marked, but not graded.  It will be awarded a zero.  Late papers will be marked down five points (i.e, from a 100 ( 95) for each class they are late. These lost points can not be gained back.

3. 除了課堂的最後一篇作文，任何之前的作文都可以修改，以便改善成績。You may rewrite all but the last paper to improve the grade.  You must submit the original paper with my comments along with the rewrite.  Rewrites must attempt to solve content and structure problems and not just focus on grammar and spelling.  Correcting those alone will usually do nothing to bring up a grade considerably.

4. 不得抄襲！Plagiarism is using the words or ideas of another person without acknowledging your source.  Please respect your sources, your audience and yourself and don’t fall into this trap (I am a stickler for this).  If I catch a student cheating or committing plagiarism, you will fail the course and may be subject to dismissal or further discipline.  This includes copying other’s homework.
十、輔仁大學非同步遠距教學系統說明
1. 目前支援非同步遠距教學的軟硬體設備如下：

	項目
	數量
	說明

	非同步(網路教學平台)
系統伺服器
	1
	英才網  

硬體︰ 

1.CPU：PentiumⅢ 450MHz Processor

2.CD-ROM：GENIUNE E-IDE CD-ROM 45X

3.HDD：IBM-DJNA-371350 8GB 硬碟

        MAXTOR 60 GB 5T060H6 IDE/7200rpm 

	隨選視訊(VOD)伺服器—Media Bank多媒體伺服器
	1
	網址： 
IP Address:140.136.200.140
Domain Name: mms.svdcc.fju.edu.tw

硬體部份：
型號：IBM XSeries_345

CPU：Intel Xeon 2.8GHz
RAM：1.5GB

RAID：約 100GB (只供媒體檔使用，不含作業系統)

軟體部份：
Windows 2000 Server 

	數位視訊剪輯系統

(英文系網路工作室﹑
英文系多媒體工作室)
	1
	非同步視訊教材後製作用

五部多媒體個人電腦、VSH、DVD等兩套錄放影機系統．

	影像輸出入設備
	1
	數位相機x 2；數位攝影機x 2 搭配筆記型電腦 IBM Thinkpad；掃瞄設備x 2

	其他周邊設備
	2
	VCD 光碟燒錄器 

	網際網路攝影機(web cam)
	14 
	線上討論備用


2. 教室︰

依教學內容需要，以電腦教室和多媒體教室搭配使用︰

A. 電腦教室︰SF441 (或類似規格的教室─依電算中心安排 )

	教室人數
	76

	電腦： 
	中央處理器celeron、2G、RAM 256、硬碟容量80G

	其他設備： 
	單槍投影機、教學廣播系統、擴音系統、教師控制教室網路

	網路速度
	100MB


B. 多媒體功能教室：SF 130
	教室人數
	70

	功能概況：
	具遮光、隔音、空調設備，可播放錄影帶（可播放歐洲系統）、CD、VCD、DVD、LD等視聽媒體。使用高亮度單槍液晶投影機播放影像，具連接電腦功能。裝設多媒體電腦一部（連接校園網路）。

	配置視聽設備：
	麥克風擴音設備、無線麥克風擴音設備、120吋電動珠光螢幕、亮度單槍液晶投影機，可連接解析度800 X 600電腦、多媒體電腦（連接校園網路）、多系統VHS放影機、DVD播放機（可播放LD、DVD、VCD、CD）、錄音帶播放機。


